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Obecně závazná vyhláška č. 2/2015
o regulaci zábavní pyrotechniky

Čl. 2
Omezení činnosti

1) Používání hlučné zábavní pyrotechniky a provádění 
pyrotechnických efektů a ohňostrojů způsobujících hluk je 

zakázáno v zastavěném území města. 
2) Zákaz dle článku 1, odst. 1 neplatí ve dnech 31. pro-

since a 1. ledna. 
3) Starosta města Chřibská může udělit výjimku z toho-
to zákazu na žádost, která musí obsahovat alespoň: 

a) identifikaci osoby hodlající provádět činnost dle odst. 1, 
b) označení místa a doby (počátku a konce) plánované 

činnosti dle odst. 1,
c) předpokládaný rozsah plánované činnosti dle odst. 1 

(zejména druhy, velikost, množství použité zábavní pyro-
techniky).
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Každý lichý týden, vždy ve čtvrtek

DĚČÍNSKO z nebe.
Dovoluji si oznámit, že v současné době vyšla kniha 

„DĚČÍNSKO z nebe“, která obsahuje letecké snímky 
celého Děčínska, včetně našeho města. Texty jsou nejen 
v češtině, ale i v němčině a angličtině.        
   Kniha vyšla k 450. výročí povýšení Chřibské na 
město. Věříme, že bude i skvělým dárkem. Nádherné 
snímky z netradičních pozic fotografa zcela určitě 
zaujmou nejednoho čtenáře. Tato kniha je k prodeji 
v našem Informačním centru na náměstí za cenu 499 
Kč.                            Jan Machač - starosta města
 

Za pohádkou do lesa
20. 6. 2020 se konal Pohádkový les. De facto nám 

zahájil  pokoronavirovou sezonu kulturních akcí ve 
Chřibské. Poprvé to nebylo o prázdninách, jak jsme 
byli po celá léta zvyklí.  Panovaly obavy, že bude malá 
návštěvnost. Do toho se přidaly silné deště. Pršelo 
v kuse několik dnů. 
Ale nás musí mít svatý Petr asi moc rád. V sobotu v půl 
osmé ráno přestalo pršet a kromě jedné malé přeháňky 
kolem čtrnácté hodiny byl docela hezky celý den. Po-
čáteční nedostatky ohledně vybavení stanovišť jsme na 
poslední chvíli stihli taky napravit. Návštěvníků přišlo 
sice trochu méně, ale to bylo způsobeno i nejistým po-
časím.

Podle ohlasů dětí i dospělých (375 návštěvníků) se 
i letos Pohádkový les povedl. 

Sluší se poděkovat všem, kteří se na akci podíleli. Ať 
už se jedná o „herce“ na stanovištích, o lidi zajišťující 
technické zázemí, pana fotografa či personál na  kou-
pališti. Poděkování patří i paní Chmelařové, která na-
pekla koláčky pro stanoviště Manky a Rumcajse a paní 
Deváté a Rosové za náramky pro děti. 
Byli jste skvělí a doufám, že s Vámi můžeme počítat i v 
roce 2021.                                                        MiŠ 

PŘIPRAVUJE SE

 
 

ÚČINKUJÍCÍ
PÁTEK 28. 8. od 18.30 hodin

ROBERT KŘEŠŤAN A DRUHÁ TRÁVA
U-STYLE

SOBOTA 29. 8. od 14.00 hodin
DESPERÁDI  PAVEL KLIMT A PŘÁTELÉ 

SABINA UXOVÁ  VEGET PRAHA
FRANK ZAPAL BAND

THE MOON BAND  LIPO
(Předprodej vstupenek v IC Chřibská)
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Toulky
chřibskou
minulostí

Procházka Chřibskou 
krok za krokem

(XLII. část)

Veduta Chřibské od F. B. Wernera z poloviny 18. století

Při dnešní procházce Chřibskou se podíváme na věž 
kostela sv. Jiří.

První písemná zpráva o kostele sv. Jiří pochází z měst-
ské knihy, kde je psáno, že v roce 1460 stál v Chřibské dře-
věný kostel se zvonicí. V roce 1649 byla provedena přestav-
ba kostelní věže vrchním polírem Christopem Schöterem, 
zednickým mistrem z Pirny. Také jsou vysoce hodnoceny 
zásluhy Eliáše Fridricha, huťmistra sklářské hutě v Horní 
Chřibské, který přispěl na stavbu velkou peněžní částkou. 
Věž byla zvýšena o 18 loktů, přičemž bylo využito 15 loktů 
původního zdiva. Věž kostela se skvěla bělostí zvenčí a 
i zevnitř, přístup na ni umožnilo točité kamenné schodiš-
tě o 40 schodech, přecházející v lomené dřevěné schody s 
odpočívadly.

Věžní kouli, korouhev a kříž pořídil na své náklady již 
zmíněný Eliáš Fridrich, a proto je na větrné korouhvi, jeho 
monogram E.F. a letopočet 1649. Věžní koule byla zhoto-
vena v Budišíně. Vážila 61 liber a bylo za ni zaplaceno 17 
říšských tolarů a 19 grošů.

Roku 1857 dostal kostel a věž novou břidlicovou krytinu, 
která nahradila původní šindele. Práce na kostele provedl 
drážďanský pokrývač Joh. Gottlieb Schmied za 

2 769 zlatých. Patron kostela a majitel panství kníže 
Kinský poskytl na veškeré řemeslnické práce a na materiál 
1 535 zlatých a 48 krejcarů. Chybějící částka 1 943 zla-
tých a 12 krejcarů byla uhrazena z odvodu daní farníků.4. 
července 1857 sňal tesař Josef Simchen z Nové Chřibské 
se svými pomocníky věžní špici s křížem, korouhev a věž-
ní kouli. Koule byla totiž za sedmileté války prostřelena 
pruskými vojáky, a tak veškeré dokumenty, uložené v ní 

roku 1649, byly zcela zničeny vodou. Bylo také konsta-
továno, že stávající koule je vzhledem k výšce kostelní 
věže (51 m) malá, a proto bylo žádoucí, aby nová koule 
byla větší. Zhotovení nové věžní koule, která je již 95 
cm vysoká a má průměr 60 cm, bylo zadáno mědikovci 
Karlu Michelovi v Krásné Lípě a stálo 33 zlatých a 3 
krejcary, přičemž byla použita měď z původní koule. 
Částku uhradil Emanuel Tschinkel, továrník z Krás-
ného Pole. Pozlacení koule provedl pasíř Franz Uhle 
v Kamenickém Šenově, za což bylo zaplaceno 200 zla-
tých, z toho 160 zlatých pocházelo z veřejné sbírky uspo-
řádané farářem Rudolfem Wazlem. 

                                   Josef Navrátil (pokračování)

Větrná korouhev na věži kostela sv. Jiří
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Dne 27. 6. se ve Chřibské, na rybníku Tomiška 
uskutečnil již osmý ročník závodu v rybolovu Tu-
bertini day. Rybáři letos obklíčili rybník a zabrali 
všechna připravená místa. Někteří přijeli dokonce 
již v pátek.

Mohli tak alespoň potrénovat a připravit si stra-
tegii do závodu na další den.

Neúčastnili se však rybáři jen ze Chřibské nebo 
Šluknovského výběžku, ale navštívili nás kolegové 
i z větších dálek jako například ze Slovenské repub-
liky nebo z Německa.

Závodů se, na naše pozvání, zúčastnil mistr světa 
v plavané za rok 2018 Johannes Böhm. Svému ti-
tulu rozhodně ostudu neudělal. Dokázal na revíru, 
který je velmi technický a do té doby pro něj nezná-
mý, nachytat více jak 500 bodů.

Nám udělali velkou radost členové chřibské orga-
nizace Michal Bartoš, který skončil v celkovém po-
řadí na pátém místě s 406. Body, a dvanáctý Láďa 
Šmejda s 212 body. 

Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří se zúčast-
nili příprav a realizaci těchto závodů. 

Jednatel MO Chřibská Tůma Michal 
Tel: 775 261 493 

Vážená veřejnosti,

končí právě školní rok, který měl průběh řekněme 
velmi zvláštní a nečekaný. A jak to tak bývá, přine-
sl mnoho nového v obecném poznání a přístupech k 
řešení různých situací i v oblasti vzdělávání.

Naše škola si nevybrala v tomto směru jedinou 
z cest. Učitelé si sami zvolili způsoby, jak Vaše děti 
na dálku vzdělávat. Všeobecnou platformou se pak 
stalo vzdělávání přes GOOGLE CLASS ROOM.

Bylo zajímavé sledovat, jak žáci a učitelé tento 
způsob předávání uchopili a jak s ním pracovali.

Několik žáků si dokonce vylepšilo prospěch a pro 
nás učitele se stali inspirací pro další, nové přístupy 
ke vzdělávání na naší škole.  Že domácí úlohy za ně 
nikdo nevypracovával, jsme se namátkou přesvěd-
čili v období, kdy byly školy otevřeny a docházka do 
nich byla dobrovolná. 

Učitelé prostě osobně prověřili znalosti těchto 
žáků a zjistili, že učivo ovládají. 

Bohužel bylo i dost velké procento dětí, které ško-
lu během uzavření škol zcela upozadily.

Na pedagogické radě dne 15. 6. 2020 padl návrh 
poděkovat Vám rodičům za Váš přístup, který bych 
rád provedl jmenovitě, aby byla patrna jeho upřím-
nost a bezprostřednost. Sešlo se mi však tolik návr-
hů od třídních učitelů, že by se to do tohoto sloupku 
nevešlo a celá forma sdělení by byla prostě divná.

Někteří žáci přímo na vysvědčení, nebo i jiným 
způsobem, obdrží ocenění a uznání za práci v době 
uzavření školy. Prosím Vás, najděte si je, přečtěte 
si je!

Velkým dílem patří totiž i Vám!   
                                            S úctou Petr Hloušek

FOTOSOUTĚŽ
Fotografi e (max. 2 kusy) na téma

MOJE CHŘIBSKÁ
zasílejte do 31. července 2020 

na mail: foto.chribska@seznam.cz

nezapomeňte uvést vaše kontaktní údaje

Dne 29. června se opět sešli spolužáci ročníku 1948 
v restauraci Radnice, kde si společně zahráli mini-
bowling s těmito výsledky po 2 kolech.

1. místo A. Hrobárová 344 body
2. místo K. Procházka 283 body
3. místo J. Nepovím 244 body
4. místo J. Štěpánová 230 body
5. místo V. Procházková 223 body
6. místo B. Šnajdrová 206 bodů
7. místo J. Bláha  200 bodů

Další setkání proběhne 20. července 2020 ve 
14.00 hod.

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hně-
dá,  Dominant všechny bavy, Green Shell - typu 

Araukana a Dark Shell - typu Maranska. 
Stáří 15 - 19 týdnů, 169 - 229 Kč/ ks.                      

Prodej: 23. 8. 2020
Chřibská  u  muzea - 10.55 hod.

Výkup králičích kožek  cena dle poptávky.
Info: Po - Pá 9.00 - 16.00 hod., 
tel. 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz

Setkání ročníku 1948

 16. ČERVENEC 2020
 30. ČERVENEC 2020 
 13. SRPEN 2020

TERMÍNY SVOZU
SEPAROVANÉHO ODPADU  

Každý lichý týden, vždy ve čtvrtekKaždý lichý týden, vždy ve čtvrtek

Rybářské závody - 
Tubertini Day 2020 

Z NAŠÍ ŠKOLY…
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Z klubu seniorů…

Výsledky systému EKO-KOM za rok 2019

V roce 2019 bylo na tuzemský trh dodáno 1 219 
696 tun jednocestných obalů, 73 % jich bylo násled-
ně vytříděno, dotříděno na třídicích linkách a dru-
hotná surovina byla předána k recyklaci a dalšímu 
využití. Tradičně nejlépe se daří recyklovat papír, 
v jeho případě se vloni podařilo dosáhnout míry 
recyklace 88 %. Zjednodušeně řečeno  bezmála 9 
z 10 vyrobených tun papírových obalů bylo loni re-
cyklováno na nový papír nebo dále využito.  U skla 
bylo dosaženo 79 % míry recyklace, u plastových 
obalů 69 %, u kovů 57 % a u nápojových kartonů to 
bylo 25 %. Míra sběru nápojových PET lahví v roce 
2019 vzrostla a pohybuje se v rozmezí 79 - 82 %.

RECYKLACE ODPADŮ Z OBALŮ V SYSTÉ-
MU EKO-KOM V ROCE 2019

Pro většinu obyvatel ČR je třídění odpadů již 
naprostou samozřejmostí. Pravidelně pak odnáší 
tříděný odpad do barevných kontejnerů 73 % lidí. 
Z průzkumů veřejného mínění vyplývá, že většina 
třídičů považuje třídění odpadů za důležité a za 
minimum toho, co mohou udělat pro životní pro-
středí. 

K třídění odpadů pak Čechy zejména motivují 
dobrá docházková vzdálenost a dostatek barevných 
kontejnerů. Česká republika disponuje jednou 
z nejkvalitnějších sběrných sítí v Evropě. Na je-
jím vytvoření a provozu se podílí průmysl a obce 
sdružené v systému EKO-KOM. Díky tomu mohou 
lidé aktuálně třídit své odpady do více než 473 tisíc 
barevných kontejnerů a menších nádob na tříděný 
odpad. A nemají to k nim s odpadem daleko, prů-
měrná docházková vzdálenost se postupně zkracu-
je  na dnešních 91 metrů. Nádobový sběr je v České 
republice doplněn ještě dalšími způsoby sběru tří-
děného odpadu  někde tak mohou občané třídit od-
pady do pytlů, případně prostřednictvím sběrných 
dvorů nebo výkupen druhotných surovin. 

Dne 30. června jsme oslavili narozeniny našich 
členů KS, které jsme kvůli pandemii museli 
odložit.
V červenci slaví narozeniny - 
Miluše Riedelová - 70 let
Přejeme vše nejlepší a hlavně hodně zdravíčka 
do dalších let.

Spolek seniorů chystá zájezd

ve čtvrtek 3. září 2020 na zámek Hořovice u Be-
rouna. Cena zájezdu 350 Kč vč. vstupného. Odjezd 
v 7.00 hod. z náměstí Chřibská, předpokládaný ná-
vrat v 18.00 hod.
(Společný oběd nebude zajištěn. Velkou svačinu 
s sebou, samostatná návštěva restaurace možná).
Zájemci z řad občanů se mohou přihlásit na 
č. tel. 601 550 172 - Janoušová Jitka nebo 
721 589 095 - Mamajová Anna.



Marie Lapková
František 
Gwozdiewicz
František Kaiser
Josef Kandler
Margita Ferencová
Jiří Nebesář
Bedřiška Wimmerová

27.- 28.6.2020 se ve Chřibské konal již tradičně 
extrémní překážkový závod Šnek Race. Během dvou 
dnů se závodu zúčastnilo téměř 650 profesionálních 
i amatérských sportovců a k tomu zhruba 150 dětí 
ve věku od 4 do 14 let. V kategorii mužů i žen se ob-
jevili také reprezentanti České republiky v OCR. Na 
startu závodu jsme tak mohli vidět velmi kvalitní 
závodníky, ale také ty, kteří podobný závod běželi 
vůbec poprvé a to je věc, které si velmi vážíme. Před 
nedělním závodem za mnou přišel Jaroslav Pospí-
šil a zeptal se zda se ještě stihne zaregistrovat. Dle 
jeho slov nikdy nic takového nedělal, ale jednou za 
život by si to chtěl zkusit. Vše se stihlo a Jarda mi 
v cíli řekl, že to určitě nebyl jeho poslední Šnek 
Race. Jsme strašně rádi, když na startovní listině 
vidíme závodníky ze Chřibské a věříme, že příš-
tě vás bude ještě víc. Dle ohlasů, kterých se nám 
dostalo od závodníků se nám podařilo uspořádat 
jeden z nejkrásnějších překážkových závodů (OCR) 
na území ČR. Za toto bych chtěl jménem organizá-
torů poděkovat VŠEM, kteří se jakýmkoliv způso-
bem podíleli na přípravě závodu a na jeho bezpro-
blémovém průběhu.

Za organizátory Šnek Race - Lukáš Novák 

CHŘIBSKÝ ZPRAVODAJ l vychází 1x měsíčně l č. 7 vyšlo dne 
13. 7. 2020 l vydává Město Chřibská, 407 44 Chřibská, okres Děčín, 
IČ 261378, MK ČR E 12240 l Sazba a tisk Tiskárna Trio Varnsdorf.

Společenská kronika...
V březnu oslavují:

Jaroslava Turčeková
Bohumír Myška
František Sajdl
Vratislav Šolc
Pavel Šťáva
Hana Nedvědová
Jaromír Nepovím
Jaroslava Švejnohová

Všem srdečně blahopřejeme!

Turnaj v trojboji

Dne 27. června se uskutečnil v Jiřetíně pod 
Jedlovou turnaj v trojboji. Nohejbal, tenis a 
beach volejbal. Chřibskou reprezentovali tři 
dvojice a náhradník M. Hon. Turnaje se zú-
častnilo 14 družstev. Chřibčáci obsadili 11 až 
13 místo. 

Šnek Race 2020


